
du machst – mach!
du gehst – geh!
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ty robisz – rób!
ty idziesz – idź!

W języku niemieckim tryb rozkazujący dla 2 osoby liczby pojedynczej
zbudowany jest następująco: Od czasownika w drugiej osobie liczby
pojedynczej należy odciąć końcówkę –en (lub –n) oraz usunąć „du”, np.:

1.

Lekcja #18
Polecenia w trybie rozkazującym dla 2 osoby l. poj.

du kommst – komm! ty przychodzisz – przyjdź!

Należy dodać, że są wyjątki, np.:

du isst – iss!
du bist – sei!

ty jesz – jedz!
ty jesteś – bądź!

2. Dla czasowników, które w 2 osobie l. poj. otrzymują przegłos, w trybie
rozkazującym ten przegłos znika:

du fährst – fahr! 
du trägst – trag! 

jedziesz – jedź!
niesiesz – nieś!

3. Oczywiście o wiele ładniej i grzeczniej jest dodać słowo bitte – można go
użyć na początku albo na końcu sformułowania, np.:

Iss etwas bitte!
Bitte, trink ein bisschen!

Zjedź coś, proszę!
Proszę, napij się trochę!

4. Kilka praktycznych zwrotów do wykorzystania na co dzień:

Steh bitte auf!
Setz dich bitte! 

Wstań proszę!
Usiądź proszę!

Trink bitte noch einen kleinen Schluck!
Pass bitte auf!

Proszę wypij jeszcze mały łyk!
Uważaj proszę!

Lass das! Zostaw to!
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